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După şase zile, Isus a luat cu El pe Petru, pe Iacov şi pe Ioan şi i-a dus singuri de o parte pe 
un munte înalt. Acolo S-a schimbat la faţă înaintea lor. Hainele Lui s-au făcut strălucitoare şi 

foarte albe, de o albeaţă pe care niciun înălbitor de pe pământ n-o poate da...
A venit un nor şi i-a acoperit cu umbra lui. Şi din nor s-a auzit un glas, care zicea: „Acesta este Fiul 

Meu preaiubit: de El să ascultaţi!”
Îndată, ucenicii s-au uitat împrejur şi n-au mai văzut pe nimeni, decât pe Isus singur cu ei. Pe când 

se coborau de pe munte, Isus le-a poruncit să nu spună nimănui ce au văzut, până va învia Fiul 
omului dintre cei morţi. Ei au păstrat în ei lucrul acesta şi se întrebau între ei ce să însemne 

învierea aceea dintre cei morţi.
(Marcu 9:2-10)

Schimbarea Lui... 
schimbarea noastră!



Fiecare	dintre	noi	trăim	momente	unice	în	viaţă,	care	apoi	pot	deveni	amintiri	de	neuitat.	Apostolul	Petru,	peste	ani,	
scrie	despre	descoperirea	slavei	Domnului	Isus	înaintea	ochilor	a	trei	dintre	ucenici:	„... ca unii care am văzut noi înşine, 
cu ochii noştri, mărirea Lui”	(2	Petru	1:16).	De	asemenea,	apostolul	Ioan,	peste	ani,	scrie:	„ce era de la început, ce am auzit, 
ce am văzut cu ochii noştri, ce am privit şi ce am pipăit cu mâinile noastre cu privire la Cuvântul vieţii”	(1	Ioan	1:1)	şi	„dacă 

umblăm în lumină, după cum El Însuşi este în lumină, avem părtăşie unii cu alţii; şi sângele lui Isus Hristos, Fiul Lui, ne curăţeşte de orice 
păcat.”	(1	Ioan	1:7).

Cuvântul	„slavă”	se	regăseşte	în	Biblie	în	contexte	diferite	descriind	o	varietate	de	lucruri	minunate	pe	care	mintea	omului	
este	limitată	în	a	le	înţelege.	Dar	atunci	când	este	vorba	de	„slava	lui	Dumnezeu”,	expresia	este	folosită	pentru	a	vorbi	despre	
acea	aură,	„nor	de	slavă	(shekina)”	cu	scopul	de	a-i	descoperi	omului	muritor	măreţia	Creatorului:	„singurul care are nemurirea, 
care locuieşte într-o lumină de care nu poţi să te apropii, pe care niciun om nu L-a văzut, nici nu-L poate vedea şi care are cinstea şi 
puterea veşnică! Amin.”	(1	Timotei	6:16).

Acei	oameni	chemaţi,	inspiraţi,	împuterniciţi	de	Duhul	Sfânt	să	scrie	în	textul	biblic,	au	folosit	expresii	precum:	„înfăţişarea slavei 
Domnului era ca un foc mistuitor”	(Exodul	24:17).

Atunci	când	Moise	a	cerut	să	vadă	slava	lui	Dumnezeu,	răspunsul	a	fost	clar:	„nu poate omul să Mă vadă şi să trăiască”	(Exodul	
33:20).	Cu	alte	cuvinte,	fiinţa	umană,	aşa	cum	este	ea,	nu	este	capabilă	să	experimenteze	viaţa	pământească	în	prezenţa	Lui!

În	Exodul	40:34	norul	acoperă	slava	lui	Dumnezeu	care	umple	cortul,	iar	în	1	Împăraţi	8:11,	găsim	scris:	„Preoţii n-au putut să 
rămână acolo să facă slujba din pricina norului, căci slava Domnului umpluse Casa Domnului.”	(1	Împăraţi	8:11).

Domnul	Isus	împărtăşeşte	slava	lui	Dumnezeu,	fapt	dovedit	chiar	de	la	naşterea	Sa	(„Şi iată că un înger al Domnului s-a înfăţişat 
înaintea lor, şi slava Domnului a strălucit împrejurul lor. Ei s-au înfricoşat foarte tare.”	–	Luca	2:9),	şi	a	trebuit	să	meargă	la	Calvar	
înainte	de	a	reintra	în	slava	Lui	(„Nu trebuia să sufere Hristosul aceste lucruri şi să intre în slava Sa?”	–	Luca	24:26).	Dar	va	veni	
vremea	când	El	Se	va	întoarce	într-un	mod	deosebit	pe	care	tot	Luca	îl	vede:	„Venind pe un nor cu putere şi slavă mare” (Luca 
21:27).

Î
n	vechime,	Moise	a	cerut	să	vadă	slava	lui	Dumnezeu	„Arată-mi slava Ta”	(Exodul	33:18),	dar	răspunsul	lui	Dumnezeu	îi	
descoperă	adevărul	despre	consecinţele	„vederii	lui	Dumnezeu”:	„Faţa nu vei putea să Mi-o vezi, căci nu poate omul să Mă 
vadă şi să trăiască”.	(Exodul	33:20).	Ceea	ce	Moise	nu	a	putut	privi	atunci,	pe	muntele	Sinai	(Exodul	34),	a	văzut,	chiar	dacă	
după	mii	de	ani	şi	într-un	trup	de	slavă,	în	persoana	Domnului	Isus	care	este	„oglindirea slavei Lui şi întipărirea Fiinţei Lui” 

(Evrei	1:3).

Ceea	ce	Ilie	nu	a	putut	vedea	pe	muntele	Horeb	(Sinai),	deoarece	avea	faţa	acoperită	de	manta	(1	Împăraţi	19:13),	a	văzut	pe	
muntele	schimbării	la	faţă,	peste	mii	de	ani,	în	Hristos,	care	este	„chipul lui Dumnezeu”	(2	Corinteni	4:4).

Mai	mult	decât	orice,	aici,	pe	pământ,	oamenii	lui	Dumnezeu	au	dorit	să	vadă	Faţa	Lui,	lucru	imposibil	(1	Timotei	6:	16).	
Nici	Moise,	nici	Ilie,	nu	au	văzut	Faţa	lui	Dumnezeu,	dar	au	avut	parte	de	descoperirea	slavei	Lui.	În	Domnul	Isus,	noi	avem	
confirmarea	că	Îl	vedem	pe	Dumnezeu	şi	totuşi	trăim:	„Cine M-a văzut pe Mine, a văzut pe Tatăl” (Ioan	14:9).	Iar	toţi	aceia	care	
vor	rămânea,	prin	credinţă,	cu	ochii	aţintiţi	la	„Căpetenia şi Desăvârşirea credinţei noastre”	vor	ajunge	să	Îl	vadă	aşa	cum	este:	
„Dar ştim că, atunci când Se va arăta El, vom fi ca El, pentru că Îl vom vedea aşa cum este.”	(1	Ioan	3:2).
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Pe	muntele	Sinai,	Moise	trăieşte	realitatea	prezenţei	lui	Dumnezeu	în	slava	Sa;	astfel,	faţa	lui	reflectă	strălucirea	gloriei	
cereşti,	deoarece	„pielea feţei lui strălucea, pentru că vorbise cu Dumnezeu”	(Exodul	34:29).	De	aceea,	şi	apostolul	Pavel	
spune:	„Noi toţi privim cu faţa descoperită, ca într-o oglindă, slava Domnului şi suntem schimbaţi în acelaşi chip al Lui, din slavă 
în slavă, prin Duhul Domnului.”	(2	Corinteni	3:18).

Dacă	pe	Sinai,	Dumnezeu	S-a	descoperit	într-un	nor	gros	şi	întunecat,	în	prezenţa	ucenicilor,	a	lui	Moise	şi	Ilie,	în	slavă,	
Dumnezeu	Se	descoperă	într-un	nor	luminos	(Matei	17:5).	Chiar	dacă	şi	acum	glasul	lui	Dumnezeu	produce	teamă	(au	căzut	
cu	feţele	la	pământ	şi	s-au	înspăimântat	foarte	tare),	Domnul	Isus,	la	fel	ca	şi	pe	marea	învolburată,	se	apropie	de	ei	şi	le	spune	
„nu vă temeţi”!

Ce	har	avem,	datorită	dragostei	lui	Dumnezeu,	prin	credinţa	în	jertfa	Domnului	Isus	şi	locuirea	noastră	de	Duhul	Sfânt!

Domnul	Dumnezeu	S-a	coborât	pe	muntele	Sinai	şi	a	transmis	poporului,	prin	Moise,	să	nu	caute	să	Îl	vadă,	deoarece	vor	
muri	(Exodul	19:21).	Dar	pe	muntele	schimbării	la	faţă,	Domnul	Isus	ia	cu	El	pe	trei	dintre	ucenicii	Lui,	care	sunt	martori	ai	
arătării	dumnezeirii	Lui,	şi	totuşi	trăiesc.	De	această	dată,	norul	nu	mai	este	„întunecos”,	ca	pe	Sinai,	ci	luminos,	iar	prezenţa	lui	
Dumnezeu,	prin	Fiul	Său,	nu	este	însoţită	de	tunete,	fulgere,	un	nor	gros,	astfel	încât	poporul	să	fie	apucat	de	spaimă.	Totul	este	
în	linişte,	chiar	prea	multă,	astfel	încât	pe	ucenici	îi	cuprinde	somnul.

Dumnezeu	coboară	la	Moise	pe	muntele	Sinai	pentru	ca	poporul	să	se	încreadă	în	Moise	(„Şi Domnul a zis lui Moise: «Iată, 
voi veni la tine într-un nor gros, pentru ca să audă poporul când îţi voi vorbi şi să aibă totdeauna încredere în tine.» Moise a spus 
Domnului cuvintele poporului.”	–	Exodul	19:9).	Dar	pe	muntele	schimbării	la	faţă,	Dumnezeu	afirmă	divinitatea	Fiului	Său	şi	
le	cere	ucenicilor	să	Îl	asculte	în	totul.	Chiar	şi	atunci	când	nu	vor	înţelege	că	Domnul	Isus	mai	întâi	trebuie	să	fie	„Mielul	
lui	Dumnezeu”	şi	doar	după	aceea	Acela	înaintea	Căruia	„să se plece orice genunchi al celor din ceruri, de pe pământ şi de sub 
pământ”	(Filipeni	2:10).

Pentru	un	evreu,	Moise	şi	Ilie	erau	doi	oameni	prin	care	Dumnezeu	a	lucrat	într-un	chip	cu	totul	minunat,	reprezentantul	Legii,	
respectiv	al	Prorocilor.	Dar	oamenii	trebuiau	să	înţeleagă	că	ascultarea	trebuie	să	fie	de	Fiul.	De	aceea	şi	vocea	care	se	aude	
din	cer	transmite	clar	acest	mesaj:	„Acesta este Fiul Meu preaiubit: de El să ascultaţi.”	–	Luca	9:35.	

De	ce?	Deoarece	Dumnezeu	doreşte	să	transmită	ucenicilor	mesajul	că	în	Domnul	Isus	s-a	împlinit	şi	Legea	şi	
Prorocii.	Că	despre	El	au	auzit	şi	în	Lege	şi	în	Proroci,	iar	vremea	harului	a	sosit.	Înainte	de	Moise	şi	Ilie	a	fost	
Domnul	Isus,	de	El	trebuia	să	asculte,	deoarece	El	este	de	la	început.	„La început era Cuvântul, şi Cuvântul era cu 
Dumnezeu, şi Cuvântul era Dumnezeu.”	–	Ioan	1:1.	Se	împlinea	astfel	prorocia	din	Deuteronomul	18:18:	„Le voi ridica 

din mijlocul fraţilor lor un proroc ca tine, voi pune cuvintele Mele în gura lui şi el le va spune tot ce-i voi porunci Eu.”	(Deuteronomul	
18:18).

Pe	muntele	schimbării	la	faţă,	Domnul	Isus	a	strălucit	„ca soarele, iar hainele I s-au făcut albe ca lumina”	(Matei	17:2).	Este	singura	
dată	în	viaţa	pământească	a	Domnului	Isus	când	Şi-a	descoperit	divinitatea	în	splendoarea	ei	adevărată.

Cu	alte	cuvinte,	El	este	Lumina,	de	aceea	Ioan	a	scris	„Lumina aceasta era adevărata Lumină, care luminează pe orice om venind în 
lume.”	(Ioan	1:9).

Moise	reflectă	slava	lui	Dumnezeu,	Domnul	Isus	o	are	în	El	Însuşi!	Domnul	Isus	nu	a	primit	slavă,	ci	Şi-a	descoperit	slava	Sa.
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În	actul	creaţiei,	în	ziua	a	patra,	Dumnezeu	a	spus	şi	aşa	a	fost:	„Dumnezeu a făcut cei doi mari luminători, şi anume: luminătorul 
cel mai mare, ca să stăpânească ziua, şi luminătorul cel mai mic, ca să stăpânească noaptea; a făcut şi stelele. Dumnezeu 
i-a aşezat în întinderea cerului, ca să lumineze pământul, să stăpânească ziua şi noaptea şi să despartă lumina de întuneric. 
Dumnezeu a văzut că lucrul acesta era bun.”	(Geneza	1:16-18).

În	fond,	ceea	ce	ucenicii	au	văzut	pe	munte	este	aceeaşi	slavă	pe	care	o	vom	contempla	toţi	cei	mântuiţi	în	viaţa	veşnică!

Sunt	(prea)	mulţi	predicatori	care	citează	greşit	textul	din	Luca	9:33	„nu ştia ce spune”!	Trist	că	se	citeşte	şi	se	predică	prea	cu	
uşurătate	din	Biblie.	Dacă	ar	fi	atenţi	şi	ar	citi	şi	Marcu	(ca	urmare	a	dictării	apostolului	Petru)	ar	lua	aminte	că	este	scris	după	
cum	urmează:	„Căci nu ştia ce să zică, atât de mare spaimă îi apucase.”	(Marcu	9:6).	„Nu	ştia	ce	să	zică”,	nicidecum	„nu	ştia	ce	
zice”!

Era	perioada	când	evreii	celebrau	„sărbătoarea	corturilor”	în	amintirea	locuirii	lor	în	corturi	în	timpul	călătoriei	în	pustiul	
Sinai	(Levitic	23:41-43:	„În fiecare an să prăznuiţi sărbătoarea aceasta în cinstea Domnului, timp de şapte zile. Aceasta este o lege 
veşnică pentru urmaşii voştri. În luna a şaptea s-o prăznuiţi. Şapte zile să locuiţi în corturi; toţi băştinaşii din Israel să locuiască în corturi, 
pentru ca urmaşii voştri să ştie că am făcut pe copiii lui Israel să locuiască în corturi, după ce i-am scos din ţara Egiptului. Eu sunt 
Domnul Dumnezeul vostru.”).	În	acest	context,	Petru	este	gata	să	construiască	trei	colibe;	de	fapt	se	confecţionau	din	ramuri,	un	
fel	de	adăposturi	temporare	care	să	îi	ferească	pe	evrei	de	soarele	puternic	din	timpul	zilei.

A	greşit	Petru?	Şi	dacă	da,	unde?	Unii	comentatori	cred	că	Petru	Îl	pune	pe	Domnul	Isus,	Fiul	lui	Dumnezeu,	Acela	prin	care	a	
venit	„harul şi Adevărul”	(Ioan	1:17),	într-o	poziţie	egală	cu	Moise,	prin	care	a	venit	Legea!	De	asemenea,	că	prin	comparaţie	cu	
Ilie,	Domnul	Isus	nu	este	decât	un	alt	mare	proroc.

Sigur	că,	din	această	perspectivă,	Petru	greşea.

Dar	mai	mult	decât	atât	este	faptul	că	Petru,	datorită	experienţei	minunate	a	prezenţei	slavei	lui	Dumnezeu	şi	a	descoperirii	
divinităţii	Domnului	Isus,	doreşte	ca	această	stare	de	fapt	să	se	continue.	Aceasta	datorită	faptului	că	el	nu	înţelege	scopul	
pentru	care	s-a	întâmplat	acest	eveniment	şi	anume	să	fie	o	„pregustare”	a	slavei	glorificării	viitoare	a	Domnului	ce	va	uimi	
prin	moartea	Sa	biruitoare	asupra	Diavolului,	păcatului	şi	a	morţii.

După	înviere,	Domnul	Isus	le	explică	celor	doi	ucenici	pe	care	i-a	însoţit	pe	drum	până	la	Emaus,	că	despre	El	este	
scris	atât	în	Lege,	Proroci,	cât	şi	în	Psalmi:	„Apoi, le-a zis: „Iată ce vă spuneam când încă eram cu voi, că trebuie să 
se împlinească tot ce este scris despre Mine în Legea lui Moise, în Proroci şi în Psalmi. Atunci le-a deschis mintea, ca să 
înţeleagă Scripturile. Şi le-a zis: „Aşa este scris şi aşa trebuia să pătimească Hristos şi să învieze a treia zi dintre cei morţi.”	

(Luca	24:44-46).

Divinitatea,	măreţia,	puterea	şi	slava	Sa	vor	fi	pe	deplin	dovedite	prin	învierea	care	va	veni	după	suferinţă	şi	moarte.

Astfel	şi	noi,	ca	urmaşi	ai	Domnului	Isus,	suntem	chemaţi	să	trăim	realitatea	biruinţei	Lui	asupra	Diavolului,	păcatului,	morţii	
şi	să	proclamăm,	în	fiecare	duminică,	la	Frângerea	Pâinii,	atât	moartea	Lui	biruitoare,	cât	şi	învierea,	înălţarea	şi	revenirea	Lui	
glorioasă.	

 Virgil ACHIHAI
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 David CIUCUR

viața, ca o călătorie
pe munti si prin vãi‚ ‚

Pe mare.

Î
n	Cuvântul	lui	Dumnezeu,	marea	reprezintă,	uneori,	
lumea	în	care	trăim	sau	naţiunile,	popoarele:	„Vai! Ce 
vuiet de popoare multe, care urlă cum urlă marea! Ce zarvă 
de neamuri, care mugesc cum mugesc nişte ape puternice! 

Neamurile mugesc, cum mugesc apele mari! Dar când le mustră 
Dumnezeu, ele fug departe, izgonite ca pleava de pe munţi la 
suflarea vântului, ca ţărâna luată de vârtej”.	(Isaia	17:12-13).

Creştinul	trăieşte	în	mijlocul	lumii	acesteia,	ia	parte	la	viaţa	
societăţii,	nu	trăieşte	ca	un	sihastru,	ci	urmăreşte	binele	
cetăţii	în	care	trăieşte,	dar	fără	să	ia	parte	la	lucrările	
păcătoase	ale	lumii	acesteia,	urmând	îndemnurile	apostolului	
Ioan:	„Nu iubiţi lumea, nici lucrurile din lume”.	Însuşi	Domnul	
Isus	se	roagă	Tatălui	pentru	ucenicii	Săi,	şi	implicit	şi	pentru	
noi:	„ei nu sunt din lume, după cum nici Eu nu sunt din lume. 
Nu te rog să-i iei din lume, ci să-i păzeşte de cel rău.” (Ioan 
17:14-15).

Aşa	cum	vedem	din	Evanghelii,	Domnul	Isus	avea	nevoie	de	
ucenicii	Săi	să	meargă	înaintea	Lui	şi	să	vestească	apropierea	

Împărăţiei	lui	Dumnezeu:	„Isus... a chemat le Sine pe cei 
doisprezece, şi a început să-i trimită doi câte doi, dându-le putere 
asupra duhurilor necurate. Ucenicii au plecat şi au propovăduit 
pocăinţa”	(Marcu	6:7-12).	Marea	majoritatea	a	vieţii	noastre	
şi	a	evenimentelor	ei	se	desfăşoară	în	lume,	după	cum	multe	
dintre	minunile	Domnului	Isus	s-au	petrecut	în	mijlocul	
poporului,	dar	şi	pe	mare,	dovedind	dumnezeirea	Sa.

Marea	este	un	mediu	nesigur,	după	cum	lumea	în	care	trăim	
se	dovedeşte	atât	de	nesigură	pentru	un	creştin.	Călătoria	
noastră	spre	cetatea	cerească	ne	obligă	să	traversăm	şi	
mări	nesigure,	mări	furioase,	care	pun	în	pericol	chiar	vieţile	
noastre.	Apostolul	Pavel,	vorbind	despre	primejdiile	pe	care	
le-a	întâmpinat	în	lucrarea	de	vestire	a	Evangheliei,	aminteşte	
cum	corabia	în	care	era,	s-a	sfărâmat	pe	o	mare	furioasă,	
punându-i	viaţa	în	pericol,	sau	cum	a	fost,	o	noapte	şi	o	zi,	în	
adâncul	mării.

Ucenicii	au	fost	martori	la	mai	multe	întâmplări	
supranaturale,	petrecute	în	prezenţa	Domnului	Isus.	
Desfăşurarea	acestor	evenimente	dovedesc,	fără	tăgadă,	că	
Isus	era	Dumnezeu.	

De pe Marea Galileei, 
pe Muntele Schimbării la Față
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Învăţătorul	şi	ucenicii	Săi	se	urcă	într-o	corabie,	să	
traverseze	Marea	Galileei.	O	călătorie	obişnuită	pentru	
nişte	pescari,	care	şi-au	petrecut	o	bună	parte	din	viaţă	
pe	mare,	călătorie	începută	sub	auspiciile	unei	vremi	

favorabile,	fără	niciun	semn	de	o	posibilă	furtună.	Pe	o	mare	
atât	de	liniştită	te	puteai	odihni	fără	să	fii	deranjat	de	vreun	
tangaj	al	corabiei.	Domnul	Isus,	fiind	obosit,	îşi	face	un	căpătâi	
şi	se	culcă	la	cârmă,	adormind	imediat.	

Aproape	din	senin,	fără	niciun	semn	premonitoriu,	se	iscă	
o	furtună	care	zguduie	corabia,	vântul	o	înclină	într-o	parte	
şi	alta,	şi	apa	năvăleşte	pe	punte,	ameninţând	să	o	scufunde.	
Ucenicii	sunt	cuprinşi	de	o	frică	soră	cu	moartea,	se	şi	
vedeau	răsturnaţi	în	mijlocul	mării	înfuriate.	În	toată	această	
tulburare,	Isus	dormea	liniştit	la	cârmă!	Pare	o	situaţie	
incredibilă,	nici	tangajul	corabiei,	nici	apa	mării	ce	năvăleşte	cu	
furie	pe	punte,	nu-i	tulbură	somnul	Domnului	Isus!	Se	prea	
poate	ca	pescarii	Mării	Galileei	să	se	mai	fi	întâlnit	cu	furtuni	
pe	mare,	dar	această	furtună	avea	ceva	deosebit,	ceva	ciudat,	
ce	le	provoca	o	frică	de	moarte.	Poate	că	modul	de	apariţie	
al	furtunii,	poate	că	violenţa	ei,	sau	poate	o	senzaţie	stranie,	
pe	care	nu	puteau	să	şi-o	explice,	au	contribuit	la	frica	aceea	
a	lor,	de	au	alergat	la	Domnul	Isus	să-L	trezească:	„Doamne, 
scapă-ne, că pierim”!	

Dar	Domnul	Isus	îi	mustră:	„De ce vă este frică, puţin 
credincioşilor”?	Frica	a	fost	primul	sentiment	negativ	care	a	
apărut	în	grădina	Edenului,	după	păcătuire.	Adam	spune:	„Mi-a 
fost frică, pentru că eram gol”!	Din	mustrarea	Domnului	tragem	
concluzia	că	o	credinţă	mai	mare,	o	credinţă	„mai	multă”,	
nu	doar	„puţină”,	ar	trebui	să	izgonească	frica.	Credinţa	
face	posibilă	primirea	Duhului	Sfânt,	un	„duh de putere şi nu 
de frică”	(2	Tim.	1:7),	un	duh	pe	care	ucenicii	nu-l	aveau	la	
vremea	respectivă,	dar	aveau	pe	Fiul	lui	Dumnezeu	cu	ei!	
Cum	să-ţi	fie	frică	atunci	când	ştii	că	Stăpânul	Universului,	
Creatorul	pământului	şi	al	mărilor,	Cel	care	a	instituit	legile	
naturii,	este	cu	tine	în	corabie?

Cine este Acesta, de-L 
ascultă chiar şi vântul şi 
marea?

Se	naşte	o	întrebare	legitimă:	cine	a	provocat	furtuna,	
slujitorii	lui	Dumnezeu,	sau	slujitorii	lui	Satan?	A	
căutat,	oare,	diavolul	să-L	înece	pe	Domnul	Isus,	aşa	
cum	a	căutat	să-L	omoare	la	naştere,	sau	Domnul	a	

iniţiat	furtuna,	pentru	ca	ucenicii	să	vadă	dumnezeirea	lui	Isus	
şi	să	înveţe	o	lecţie	specială	de	la	El?

Ucenicii	s-ar	fi	putut	scuza	uşor	pentru	frica	lor:	„Doamne, Tu 
dormeai!”	Atunci	când	ni	se	pare	că	Domnul	este	indiferent	
la	necazul	nostru,	nu	este	atent	la	ce	ni	se	întâmplă,	să	ne	
aducem	aminte	de	promisiunea	Lui:	„Cel ce te păzeşte, nu va 
dormita. Iată că nu dormitează, nici nu doarme, Cel ce păzeşte pe 
Israel. Domnul este păzitorul tău, Domnul este umbra ta pe mâna 

ta cea dreaptă”	(Ps.	121:3-5).	Mai	târziu,	ucenicii	vor	învăţa	
că	dragostea	de	Mântuitorul,	dragostea	desăvârşită,	va	izgoni	
orice	frică	(1	Ioan	4:18).

Vine	frica	şi	la	copiii	lui	Dumnezeu,	atunci	când	sunt	
confruntaţi	cu	evenimente	neprevăzute	în	viaţa	lor?	Cu	
siguranţă	că	vine.	N-am	auzit	să	fi	existat	vreo	persoană	care	
în	timpul	cutremurului	din	1977	să	strige	de	bucurie	şi	să	nu	
se	ferească	de	cărămizile	ce	cădeau	în	jurul	ei.	Poate	doar	
dacă	era	bolnavă.	Frica	ne	păzeşte	de	pericole	de	moarte,	
şi	mai	ales,	frica	ne	păzeşte	de	moartea	veşnică.	Dacă	nu	
dragostea	faţă	de	Mântuitorul	nostru,	măcar	frica	faţă	de	
pedeapsa	veşnică,	trebuie	să	ne	facă	să	nu	păcătuim.	Când	
dispare	şi	această	frică,	suntem	pierduţi.

Pe celălalt ţărm

Trecând	pe	celălalt	ţărm,	Mântuitorul	continuă	
lucrările	Sale,	în	prezenţa	ucenicilor	Săi.	Metoda	de	
învăţare	pentru	ucenicii	Săi	este	cu	adevărat	divină:	
minunile	pe	care	le	face,	le	face	în	prezenţa	lor,	iar	la	

anumite	minuni,	îi	ia	părtaşi	şi	pe	ucenici.	Aceştia	sunt	martori	
ai	puterii	deosebite	a	Domnului	Isus,	când	porunceşte	
duhurilor	necurate	să	iasă	afară	din	om.	Duhurile	necurate	nu	
numai	că	ies	imediat	din	persoana	respectivă,	recunoscându-L	
ca	Fiu	al	lui	Dumnezeu,	dar	Îl	şi	roagă	să	aibă	o	îngăduinţă	
temporară,	faţă	de	ei,	ne-trimiţându-i	în	adânc!

Ucenicii	au	văzut,	în	timpul	furtunii	de	pe	mare,	cum	vântul	şi	
marea	îl	ascultă,	iar	acum	văd	cum	duhurile	necurate	îi	sunt	
supuse.	Dar	mai	mult,	învierile	şi	vindecările	pe	care	Isus	le	
face,	arată	o	altă	caracteristică	minunată	a	lui,	de	Creator!	El	
creează	organe	sănătoase,	regenerează	ţesuturi	moarte,	ca	şi	
cum	ar	face	din	nou	acea	fiinţă.	Există	un	exemplu	în	Vechiul	
Testament,	când	Naaman	se	vindecă	de	lepră	şi	se	spune	
despre	carnea	lui	că	s-a	făcut	ca	a	unui	copilaş,	adică	un	ţesut	
asemănător	unui	copil	de	câţiva	ani,	la	o	persoană	adultă!	
Nu	credem	că	ucenicii	au	înţeles	pe	deplin	aceste	lucrări	ale	
Domnului,	dar	au	fost		martori	la	ele	şi	au	putut	să	le	relateze	
mai	târziu.

Dar	Domnul	Isus	mai	face	ceva	pentru	ucenicii	Săi:	îi	face	
parte	la	minunile	Sale,	mai	ales	la	minunile	înmulţirii	pâinilor.	
Îi	pune	pe	ucenici	la	lucru,	să	împartă	cu	mâinile	lor	pâinea	şi	
peştele,	să	vadă	personal	cum	acestea		nu	se	sfârşesc,	chiar	
sub	ochii	lor!	Dar	se	pare	că	nici	în	modul	acesta	n-au	înţeles	
bine	minunea	Domnului,	de	aceea	El	îi	mustră	mai	târziu	
pentru	împietrirea	inimilor	lor.

Apoi	Domnul	foloseşte	o	metodă	şi	mai	directă,	pe	care	
se	pare	că	au	învăţat-o	şi	pentru	care	s-au	bucurat	ca	nişte	
copilaşi.	Ucenicilor	li	se	porunceşte	să	vestească	Evanghelia	
Împărăţiei,	li	se	dă	puterea	de	a	scoate	afară	draci,	de	a	
vindeca,	de	a	învia	pe	cei	morţi.	Se	pare	că	această	practică	la	
care	i-a	pus	Domnul	Isus	a	adus	roadele	scontate,	deoarece	
ucenicii	s-au	întors	plini	de	bucurie,	exclamând:	„Doamne, 
chiar şi dracii ne sunt supuşi în Numele Tău”! Dar Domnul 
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le	temperează	entuziasmul,	prezentându-le	în	faţa	ochilor	
căderea	lui	Lucifer	din	prezenţa	lui	Dumnezeu,	din	cauza	
mândriei:	„Am văzut pe Satana căzând ca un fulger din cer...
bucuraţi-vă că numele voastre sunt scrise în ceruri”!	Dar	în	
particular,	Domnul	Isus	se	bucură	în	Duhul	Sfânt	şi	laudă	pe	
Dumnezeu	pentru	că	a	descoperit	aceste	lucruri	minunate	
ucenicilor,	pe	care-i	aseamănă	cu	nişte	prunci:	„Tată, Doamne 
al cerului şi al pământului, Te laud că ai ascuns aceste lucruri de 
cei înţelepţi şi pricepuţi şi le-ai descoperit pruncilor. Da Tată, pentru 
că aşa ai găsit Tu cu cale”.

A făcut	Domnul	o	minune	evidentă	în	viaţa	ta,	o	minune	evidentă	cu	tine?	Sau	ai	trecut	nepăsător	
faţă	de	lucrarea	Domnului	cu	tine,	crezând	că	
ai	fost	doar	norocos?	Unii	se	laudă	cu	minunile	

pe	care	ei	le-ar	fi	făcut,	astăzi	trăim	vremuri	de	„inflaţie	de	
minuni”,	minuni	care	nu	se	pot	controla	că	sunt	minuni,	dar	
dau	bine	la	reclamă,	la	faimă	personală.	Apostolul	Pavel	nu	
s-a	lăudat	cu	minunile	pe	care	le-a	făcut,	doar	alţii	au	relatat	
minunile	lui,	el	s-a	lăudat		doar	cu	suferinţele	pentru	Hristos,	
s-a	lăudat	cu	slăbiciunile	lui,	pentru	ca	să	nu	aibă	ceilalţi	păreri	
mai	bune	despre	el,	decât	ceea	ce	văd	în	viaţa	lui.

După	toate	aceste	lucrări	practice	făcute	cu	ucenicii	Săi,	
Domnul	se	reîntoarce	pe	Marea	Galileei	şi	asistăm	la	o	
nouă	lecţie,	nemaiîntâlnită	până	atunci.	La	sfârşitul	unei	zile	
pline	de	lucrările	lui	minunate,	decide	să	rămână	singur	pe	
munte,	obligând	ucenicii	să	se	urce	într-o	corabie	şi	să	treacă	
pe	malul	celălalt.	În	rândul	ucenicilor	se	pare	că	a	apărut	o	
împotrivire,	cum	să	plece	ei	singuri	şi	să	lase	pe	Învăţătorul	
pe	munte?	Dar	Cuvântul	spune	că:	„Isus a silit pe ucenicii Săi 
să intre în corabie, şi să treacă înaintea Lui de partea cealaltă”.	
Cum	va	ajunge	Domnul	pe	malul	celălalt,	fără	corabie,	era	
problema	Lui.	Dar	Domnul	dorea	să-i	înveţe	câteva	lucruri	cu	
care	nu	se	vor	mai	întâlni	mai	târziu.

Iată	pe	ucenici,	singuri	în	corabie,	fără	Domnul	Isus,	cu	un	
vânt	împotrivă	şi	cu	corabia	învăluită	de	valuri.	Pare	o	situaţie	
similară	cu	furtuna	de	pe	mare,	când	Isus	dormea	la	cârmă.	
Dar	acum,	Isus	lipseşte,	şi	chiar	Isus	i-a	pus	în	această	situaţie.	
Ce	fac	ucenicii	fără	Domnul	Isus?	Se	apucă	să	vâslească,	dar	
fără	spor,	pentru	că	vântul	le	era	împotrivă.	După	o	noapte	
întreagă,	au	apucat	să	străbată	o	distanţă	de	doar	25-30	
de	stadii,	adică	doar	5-6	km.	După	părtăşia	Sa	cu	Tatăl,	în	
rugăciune,	Domnul	Isus	vede	pe	ucenici,	care	se	necăjeau	
cu	vâslirea,	şi	vine	la	ei,	umblând	pe	ape!	Dar	pare	că	nu	
intenţionează	să	se	oprească,	ci	să	treacă	pe	lângă	ei	şi	să	
meargă	mai	departe.	Ideea	seamănă	cu	întâlnirea	Domnului	
Isus,	după	înviere,	cu	cei	doi	ucenici	de	pe	drumul	spre	Emaus:	
„El s-a făcut că vrea să meargă mai departe”.

Ucenicii,	obosiţi	de	vâslire	şi	de	nesomnul	unei	nopţi	întregi,	
sunt	apucaţi	de	frică,	la	fel	ca	şi	în	prima	experienţă	din	
furtuna	de	pe	mare.	Acum,	frica	lor	are	ceva	nepământesc,	
deoarece	cred	că	văd	o	nălucă,	o	fantomă.	Domnul	îi	linişteşte	
pe	dată,	dar	Petru	vrea	să	se	convingă	şi	îi	solicită	să	vină	la	El	
pe	apă.

Un	creştin	a	scris	odată	o	carte,	care	avea	titlul	următor:	
„Dacă vrei să mergi pe ape, trebuie mai întâi, să cobori din 
corabie”.	Ceea	ce	şi	face	Petru,	cu	toată	încrederea.	Dar	
încrederea	lui,	credinţa	lui,	ţine	până	când	vântul	începe	să	
bată	mai	tare,	chiar	dacă	Isus	era	alături.	Mustrarea	lui	Isus	
este	aceeaşi:	„Puţin credinciosule, pentru ce te-ai îndoit?” 

Experienţa	umblării	pe	mare	l-a	marcat	pentru	toată	viaţa	pe	
Petru,	dar	nu	numai	pe	el.	Ucenicii	au	fost	martori	la	acest	
mers	pe	ape	imposibil,	pe	o	mare	neliniştită,	unde	vântul	
puternic	crea	valuri,	în	aşa	fel	că	un	pas	trebuia	făcut	pe	val	
şi	celălalt	pas	făcut	în	golul	valului	următor!	Cum	a	putut	să	
meargă	Petru	pe	ape,	decât	prin	puterea	Fiului	lui	Dumnezeu?	

O	experienţă	personală	supranaturală	te	marchează	pe	toată	
viaţa.	Care	este	experienţa	de	care	ţi-a	făcut	parte	Domnul	şi	
pe	care	nu	ai	uitat-o?

Dar	acest	fel	de	experienţe	apar	atunci	când	Domnul	te	
obligă	să	pleci	singur	cu	corabia,	pentru	a	vedea	cum	este	să	
nu	ai	pe	Isus	cu	tine,	nici	măcar	pe	El	adormit	de	oboseală,	la	
cârmă.

Dar	ucenicii	mai	au	parte	de	o	altă	minune,	de	care	se	pare	
că	nu	au	fost	pe	deplin	conştienţi.	Toată	noaptea	au	vâslit,	dar	
nu	au	înaintat	decât	vreo	5-6	km.	Când	Domnul	Isus	a	intrat	
în	corabie,	vântul	s-a	oprit,	şi	aceasta	a	ajuns	imediat	la	locul	
de	destinaţie:	„Voiau să-L ia în corabie şi corabia a sosit îndată la 
locul spre care mergeau”! N-a	mai	fost	nevoie	să	vâslească, dar 
cum	a	ajuns	corabia,	imediat,	la	destinaţie?

Domnul	Isus	merge	cu	ucenicii	Săi	în	afara	
graniţelor	Israelului,	unde	îi	învaţă	o	altă	lecţie	
importantă.	Din	întâmplările	vieţii	de	fiecare	
zi,	Domnul	a	reuşit	să	prezinte	ucenicilor	lecţii	

pe	care	nu	le	vor	uita	niciodată	şi	care	vor	fi	şi	pentru	noi,	
adevărate	lecţii	de	trăire	şi	slujire.	

În	părţile	Tirului	şi	Sidonului,	are	loc	o	întâmplare	care	devine	
jenantă	pentru	ucenici,	şi	pentru	care	intervin	la	Domnul	
să-i	pună	capăt,	întâmplarea	cu	femeia	cananeancă.	Această	
femeie	se	ţine	după	Domnul	Isus	şi	după	ucenici,	cerându-i	
Mântuitorului	să-i	vindece	fiica	bolnavă.	Ea	intră	în	casa	în	
care	era	Domnul,	se	aruncă	la	picioarele	Lui	şi-L	roagă	pentru	
fiica	ei.	Pare	că	Domnul,	pentru	prima	oară,	nu	ar	vrea	să-i	
vindece	fata	şi	să	scoată	duhul	necurat	din	ea.	Dar	credinţa	
acestei	femei	trece	graniţele	confesionalismului	iudaic,	şi-L	
determină	pe	Domnul	Isus	să	exclame:	„O, femeie, mare este 
credinţa ta”!	Chiar	dacă	Domnul	Isus	afirmă	că	El	a	fost	trimis	
la	oile	pierdute	ale	lui	Israel,	ştia	foarte	bine	că	mântuirea	
Sa	este	şi	pentru	neamuri.	Prorocul	Isaia	spune:	„Este prea 
puţin lucru să fii Robul Meu ca să ridici seminţiile lui Iacov şi să 
aduci înapoi rămăşiţele lui Israel. De aceea, te pun să fii Lumina 
neamurilor, ca să duci mântuirea până la marginile pământului”.

Domnul	Isus	începe	lucrarea	Sa	întâi	cu	neamul	Său,	lucrare	
care	va	fi	extinsă	în	toată	lumea,	de	ucenicii	Lui.	Dar	El	vrea	
să	ne	înveţe	ceva	special	şi	pe	noi,	astăzi:	caută,	mai	întâi,	
mântuirea	casei	tale,	apoi	să	mergi	şi	să	vesteşti	Evanghelia	şi	
altora.	
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La	unele	evenimente	din	viaţa	Domnului	Isus	nu	au	
avut	privilegiul	să	participe	decât	anumiţi	ucenici.	
Într-o	anumită	zi,	Isus	a	luat	cu	El	pe	Petru,	Iacov	şi	
Ioan	şi	i-a	dus	la	o	parte,	pe	un	munte	înalt.	Cine	

ajunge	în	Israel	şi	vrea	să	urce	pe	acest	munte,	constată	
că	este	destul	de	abrupt	şi	înalt	şi	îţi	ia	ceva	timp	să	ajungi	
în	vârf.	Acolo	este	un	platou	frumos	şi	cu	o	privelişte	
deosebită	pentru	zona	din	jurul	muntelui.	Ceea	ce	se	
întâmplă	pe	munte	este	ceva	unic,	de	care	doar	aceşti	trei	
ucenici	au	parte,	dar	chiar	şi	lor	li	se	atrage	atenţia	să	nu	
povestească	evenimentul	de	care	au	avut	parte,	decât	după	
învierea	Domnului.

Sub	privirile	uimite	ale	ucenicilor,	apar	două	fiinţe	cereşti,	
pe	care	ei	le	recunosc	ca	fiind	Moise	şi	Ilie.	Faţa	lui	Isus	a	
strălucit	ca	soarele	şi	hainele	Lui	s-au	făcut	albe	ca	lumina,	
în	prezenţa	acestor	fiinţe,	care	de	altfel,	străluceau	şi	ele.	
Era	ca	şi	cum	cerul	s-a	deschis	şi	aceste	fiinţe	coboară	să	
stea	de	vorbă	cu	Domnul	Isus	despre	sfârşitul	Lui	pe	care	
avea	să-l	aibă	în	Ierusalim.

În	plus,	vocea	Tatălui	din	ceruri	se	aude	în	mod	clar,	nu	se	
mai	aseamănă	cu	un	tunet,	nedesluşit	de	ascultători:	„Acesta 
este Fiul Meu prea iubit, în care Îmi găsesc plăcerea Mea: de El 
să ascultaţi”!

Cerul	se	deschide	şi	fiinţe	care	sunt	în	cer	coboară,	sub	
privirile	uimite	ale	ucenicilor,	lumina	slavei	lui	Dumnezeu	
coboară	peste	Domnul	Isus	şi	glasul	lui	Dumnezeu	răsună	
în	urechile	lor,	făcându-i	pe	ucenici	să	cadă	la	pământ,	cu	
faţa	în	jos,	ca	şi	cum	recunosc	faptul	că	nu	sunt	vrednici	
pentru	aceste	descoperiri	cereşti.

Apoi	totul	dispare,	acoperit	de	un	nor,	iar	Domnul	Isus	
se	apropie	de	ei,	îi	atinge	şi	le	spune:	„Sculaţi-vă, nu vă 
temeţi”! 

„Acesta este Fiul 
Meu prea iubit,  

în care Îmi găsesc 
plăcerea Mea:  

de El să ascultați!”
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 Bogdan Emanuel RĂDUŢ

pe Muntele Transfigurării

GLORIA 
DOMNULUI 

ISUS 

•	 	 	 (MARCU	9 : 1 - 10 )    •
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Evanghelia scrisă de Ioan Marcu, sub îndrumarea apostolului Petru, este cea mai timpurie dintre 
cele patru (circa 58 d.Cr.), poziţionată a doua în Noul Testament. Dar relatarea schimbării la faţă 
a Domnului Isus se regăseşte şi la Matei (17:1-9) şi la Luca (9:28-36), cei trei fiind aşa-numiţii 

„evanghelişti sinoptici”.
Înainte de evenimentul transfigurării, Domnul Isus face o afirmaţie care a atras atenţia ucenicilor: 
„Adevărat vă spun că sunt unii din cei ce stau aici care nu vor muri până nu vor vedea Împărăţia lui 
Dumnezeu venind cu putere.” (v. 1). Cel mai probabil că ei s-au gândit la viitor, dar împlinirea acestei 
promisiuni a fost mult mai curândă decât s-au aşteptat. Matei şi Marcu o plasează „după şase zile” (v. 
2, 17:1), iar Luca „cam la opt zile după cuvintele acestea” (9:28), el socotind şi zilele când a fost făcută 
promisiunea şi când s-a împlinit ea.
Acest pasaj biblic, cunoscut ca Schimbarea la faţă, Îl are în centru pe Domnul Isus Cristos, prin faptul că: 

   >>
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Domnul Isus este revelat de 
Scriptură (v. 1-4)

Domnul	Isus	„a luat cu El pe Petru, pe Iacov şi pe 
Ioan şi i-a dus singuri deoparte”	(v.	1),	pentru	ca	
„să Se roage”	(Luca	9:28).	Dar	„pe când Se ruga, 
I s-a schimbat înfăţişarea feţei”	(Luca	9:29),	care	

„I s-a făcut albă”	(Luca	9:29)	şi	„a strălucit ca soarele”	(Matei	
17:2).	Iar	hainele	„I s-au făcut albe ca lumina”	(Matei	17:2),	
„strălucitoare şi foarte albe, de o albeaţă pe care niciun înălbitor 
de pe pământ n-o poate da”	(v.	3).	De	aceea	acest	eveniment	
poartă	denumirea	de	schimbare	la	faţă	sau	transfigurare,	şi	
este	singura	împrejurare	în	care	a	strălucit	gloria	Sa,	deşi	era	
în	trup	uman.	Iar	Ioan,	martor	ocular,	poate	să	spună	apoi	
că	„noi am privit slava Lui, o slavă întocmai ca slava Singurului 
născut din Tatăl”	(Ioan	1:14).	Petru,	un	alt	martor	ocular,	afirmă	
acelaşi	lucru,	spunând	că	„am văzut noi înşine cu ochii noştri 
mărirea Lui”,	pentru	că	Domnul	Isus	„a primit de la Dumnezeu 
Tatăl cinste şi slavă”	(2	Petru	1:16-17).	Iar	Scriptura	afirmă	că	
o	mărturie	este	luată	în	considerare	când	este	afirmată	de	cel	
puţin	doi	martori	(Deuteronom	17:6,	19:15,	1	Timotei	5:19).	

După	această	vizibilă	transfomare	„Ilie li s-a arătat împreună 
cu Moise şi stătea de vorbă cu Isus”	(v.	4).	Ordinea	la	Marcu	
este	Ilie	şi	Moise,	în	timp	ce	Matei	şi	Luca	spun	de	Moise	şi	
Ilie.	Cei	doi	„se arătaseră în slavă şi vorbeau despre sfârşitul 
Lui pe care avea să-l aibă în Ierusalim”	(Luca	9:31).	Doar	Luca	
aminteşte	tema	discuţiilor	de	pe	munte,	şi	anume,	sfârşitul	(gr.	
ἔξοδον/exodon	=	exodul)	Lui.	După	cum	Moise	a	adus,	printr-
un	exod,	eliberarea	poporului	evreu	din	robia	fizică	egipteană,	
Domnul	Isus,	care	este	mai	mare	decât	Moise	(Evrei	3:3)	a	
adus,	printr-un	alt	exod,	al	Său,	eliberarea	omului	din	robia	
spirituală	a	diavolului	şi	a	păcatului.	Prin	aceasta	se	vede	
superioritatea	şi	autoritatea	Domnului	Isus.	De	aceea,	din	
acel	moment	Domnul	Isus	a	tot	afirmat	apropierea	plecării	
Sale	şi	locul	unde	se	va	petrece	aceasta	(Luca	9:51,	53;	13:33,	
17:11;	18:31).	Moartea	Domnului	Isus	nu	era	un	sfârşit	al	
existenţei	Sale,	ci	o	ieşire	din	această	lume	şi	reîntoarcerea	Sa	
la	Tatăl,	pentru	că	El	„ştia că I-a sosit ceasul să plece din lumea 
aceasta la Tatăl...	că de la Dumnezeu a venit şi la Dumnezeu Se 
duce”	(Ioan	13:1,	3).	Din	afirmaţiile	Domnului	Isus	înţelegem,	
încă	o	dată,	că	moartea	este	doar	o	trecere	şi	nu	o	încetare	a	
existenţei.	

Apariţia	celor	doi	sfinţi	ai	Vechiului	Testament	nu	este	
întâmplătoare.	Moise	reprezintă	Legea,	iar	Ilie	reprezintă	
Prorocii/Profeţii,	ambele	găsindu-şi	împlinirea	în	Domnul	
Isus	Cristos	(Evrei	1:1-3).	Astfel	că,	pe	Muntele	Schimbării,	
Domnul	Isus	a	stat	între	reprezentanţii	Vechiului	Testament	
(Moise	şi	llie)	şi	cei	ai	Noului	Testament	(Petru,	Ioan	şi	Iacov),	
ca	revelaţia	centrală	a	Scripturii.

Totodată,	dacă	privim	textul	din	punct	de	vedere	escatologic,	
putem	vedea	şi	o	scenă	care	va	avea	loc	timpul	Mileniului	
(Împărăţia	de	o	mie	de	ani).	Moise	reprezintă	pe	cei	adormiţi	
în	Domnul	şi	înviaţi,	Ilie	reprezintă	pe	cei	răpiţi	care	revin	cu	

Domnul	şi	ucenicii	reprezintă	pe	cei	găsiţi	în	viaţă	la	a	doua	
Sa	venire.	Iar	în	mijlocul	tuturor	este	Domnul	Isus	Cristos.	

Domnul Isus este arătat de 
Tatăl (v. 5-7)

Î
n	Evanghelii	sunt	amintite	două	momente	când	
Dumnezeu	Tatăl	a	vorbit	din	Cer	despre	Domnul	Isus.	La	
botez,	a	fost	identificat	de	Dumnezeu	la	începutul	lucrării.	
Din	Cer	s-a	auzit	o	voce	care	a	spus	„Acesta este Fiul Meu 

preaiubit în care îmi găsesc plăcerea!”	(Matei	3:17),	„Tu eşti Fiul 
Meu preaiubit, în Tine Îmi găsesc toată plăcerea Mea.”	(Marcu	
1:11,	Luca	3:22).	Dumnezeu	a	îndreptat	atenţia	celor	prezenţi	
spre	identitatea	Domnului	Isus,	pe	care	L-a	numit	Fiul	Său	şi	
plăcerea	Sa.	Până	în	acel	moment,	Domnul	Isus	era	fiul	Mariei	
şi	al	lui	Iosif,	nazarineanul,	fiul	tâmplarului	(dulgherului).	Din	
acel	moment	Ioan	Botezătorul	a	înţeles	că	El	este	„Mielul lui 
Dumnezeu care ridică păcatul lumii”	(Ioan	1:29).	

Apoi,	la	transfigurare,	Domnul	Isus	a	fost	confirmat	de	
Dumnezeu	Tatăl	spre	finalul	lucrării.	Din	nor	(şechinah	=	
prezenţa	divină	a	lui	Dumnezeu,	Exod	13:21-22,	40:38)	a	spus	
„Acesta este Fiul Meu preaiubit, în care Îmi găsesc plăcerea Mea: 
de El să ascultaţi!”	(Matei	17:5),	„Acesta este Fiul Meu preaiubit: 
de El să ascultaţi!”	(Marcu	9:7,	Luca	9:35).	Cu	autoritatea	
Sa,	Dumnezeu	a	afirmat	că	Domnul	Isus	este	Acela	de	care	
trebuie	să	asculte	oamenii.	Chiar	dacă	ei	ascultau	de	Legea	
lui	Moise	şi	cunoşteau	scrierile	profeţilor,	Domnul	Isus	este	
autoritatea	absolută	şi	infailibilă,	net	superioară	acestora.	
Domnul	Isus	era	acel	profet	mai	mare	decât	Moise	pe	care	
îl	aşteptau	evreii	şi	de	care	trebuiau	să	asculte	(Deuteronom	
18:15).

Paradoxal,	în	iureşul	acestui	eveniment	măreţ,	„Petru şi 
tovarăşii lui erau îngreuiaţi de somn”	(Luca	9:32).	Situaţia	avea	
să	se	repete	şi	în	Grădina	Ghetsimani,	cu	aceiaşi	protagonişti	
(Matei	26:36-46,	Marcu	14:32-42,	Luca	22:39-46).	Dar	„când 
s-au deşteptat bine, au văzut slava lui Isus şi pe cei doi bărbaţi 
care stăteau împreună cu El”	(Luca	9:32).	Atunci	Petru,	mai	
îndrăzneţ	din	fire,	a	luat	cuvântul	şi	a	spus	„Învăţătorule, este 
bine să stăm aici; să facem trei colibe: una pentru Tine, una pentru 
Moise, şi una pentru Ilie”	(v.	5).	Dar	el	„nu ştia ce spune”	(Luca	
9:33)	şi	nici	„nu ştia ce să zică, atât de mare spaimă îi apucase”	
(v.	6).	De	aceea,	„pe când vorbea el astfel, a venit un nor şi i-a 
acoperit cu umbra lui; ucenicii s-au înspăimântat, când i-au văzut 
intrând în nor”	(Luca	9:34)	şi	„au căzut cu feţele la pământ”	
pentru	că	„s-au înspăimântat foarte tare”	(Matei	17:6).	Ucenicii	
au	înţeles	că	se	află	într-un	moment	special	şi	într-un	loc	
împărătesc,	de	aceea	probabil	că	Petru	propune	construirea	
a	trei	colibe.	Poate	că	se	gândea	la	Sărbătoarea	Corturilor,	
fiind	chiar	în	ultima	zi	a	acesteia,	pe	care	iudeii	o	asociau	cu	
Împărăţia	pe	care	o	aşteptau	să	vină	(cf.	Zaharia	14:16-21).	
Petru	nu	a	înţeles	greşit	însemnătatea	evenimentului,	ci	i-a	dat	
o	interpretare	actuală,	sărind	peste	suferinţa	Domnului	Isus,	
despre	care	El	deja	îi	anunţase.	Ucenicii	trebuiau	să	înţeleagă	
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că	nu	se	va	instaura	Împărăţia	lui	Dumnezeu	fără	suferinţa	
Domnului	Isus	de	la	cruce,	iar	Petru	a	încercat	să	grăbească	
instalarea	acestei	Împărăţii.

Petru	a	fost	întrerupt,	din	intervenţia	lui,	de	vocea	lui	
Dumnezeu.	Astfel,	ucenicii	trebuiau	să	înţeleagă	că	nu	acolo	
şi	nu	atunci	era	momentul	instaurării	Împărăţiei.	Ci,	prin	
Domnul	Isus,	ea	este	„neprihănire, pace şi bucurie în Duhul 
Sfânt”	(Romani	14:17)	în	viaţa	fiecărui	credincios.	Apoi,	
ucenicii	mai	trebuiau	să	înţeleagă	că	Domnul	Isus	nu	este	egal	
cu	Moise	şi	nici	cu	Ilie,	ci	El	este	Singurul	despre	care	spune	
Dumnezeu	că	trebuie	să	asculte	credincioşii,	şi	care	nu-şi	
împarte	cu	nimeni	gloria	Sa	(Isaia	42:8).	

Domnul Isus este urmat de 
credincioşi (v. 8-10)

Ucenicii	„s-au înspăimântat, când i-au văzut intrând în 
nor”	(Luca	9:34),	temându-se	că	vor	rămâne	fără	
Domnul	Isus,	de	care	nu	voiau	să	se	despartă.	S-au	
„înspăimântat foarte tare”	şi	„au căzut cu feţele la 

pământ”	şi	pentru	că	au	auzit	vocea	lui	Dumnezeu	(Matei	
17:6).	În	alte	situaţii	când	a	mai	vorbit	Dumnezeu,	oamenii	
au	auzit	„un tunet”	(Ioan	12:29),	pentru	că	doar	El	deschide	
urechile	să	fie	auzit.	De	aceea,	Domnul	Isus	face	două	lucruri.	

În	primul	rând,	„S-a apropiat, S-a atins de ei şi le-a zis: ‹‹Sculaţi-
vă, nu vă temeţi!››”	(Matei	17:7).	Ucenicii	„au ridicat ochii”	
(Matei	17:8),	„s-au uitat împrejur,	şi n-au mai văzut pe nimeni 
decât pe Isus singur cu ei”	(v.	8).	Era	El,	nu	a	plecat	încă	de	la	ei	
şi	i-a	încurajat	să	nu	se	teamă.	

În	al	doilea	rând,	„pe când se coborau de pe munte, Isus le-a 
poruncit să nu spună nimănui ce au văzut, până va învia Fiul 
Omului dintre cei morţi”	(v.	9),	iar	„ei au păstrat în ei lucrul 
acesta şi se întrebau între ei ce să însemne învierea aceea dintre 
cei morţi”	(v.	10).	Drept	urmare,	„au tăcut şi n-au spus, în zilele 
acelea, nimănui nimic din cele ce văzuseră”	(Luca	9:36).	Cine	ar	
fi	înţeles	atunci	relatarea	ucenicilor	care	au	văzut	cu	ochii	lor	
gloria	Domnului	Isus?!	

Peste	câţiva	ani,	apostolul	Petru	mărturiseşte	trăirea	sa	
de	atunci:	„În adevăr, v-am făcut cunoscut puterea şi venirea 
Domnului nostru Isus Cristos, nu întemeindu-ne pe nişte basme 
meşteşugit alcătuite, ci ca unii care am văzut noi înşine cu ochii 
noştri mărirea Lui. Căci El a primit de la Dumnezeu Tatăl cinste şi 
slavă, atunci când, din slava minunată, s-a auzit deasupra Lui un 
glas care zicea: ‹‹Acesta este Fiul Meu preaiubit în care Îmi găsesc 
plăcerea.›› Şi noi înşine am auzit acest glas venind din cer, când 
eram cu El pe muntele cel sfânt.”	(2	Petru	1:16-18).

La	final,	ucenicii	au	rămas	doar	cu	Domnul	Isus	Cristos.	Ei	nu	
au	plecat	de	pe	munte	nici	cu	Moise,	nici	cu	Ilie,	nici	singuri,	ci	
cu	Domnul	Isus,	Cel	arătat	de	profeţi	şi	de	Dumnezeu	Tatăl.	
Doar	Cristos	(Solus	Christus)	este	învăţătura	asumată	de	
credincioşi.

***

Uneori	poate	că	ne	regăsim	şi	noi	în	postura	ucenicilor	care	
dorm	sau	a	lui	Petru	care,	de	emoţii,	nu	ştia	ce	să	spună,	dar	
Dumnezeu	ne	îndreaptă	atenţia	spre	Domnul	Isus	Cristos,	
care	este	central	în	mântuire,	este	central	în	închinare	şi	este	
central	în	trăire.

Ucenicii	prezenţi	pe	munte	au	primit	o	imagine	a	locului	
unic	şi	glorios	pe	care	îl	va	ocupa	Domnul	Isus	când	va	veni	
cu	putere	în	Împărăţia	Sa,	loc	pe	care,	în	vremea	de	acum,	îl	
ocupă	în	inimile	urmaşilor	Săi.	

Ei nu au plecat 
de pe munte 

nici cu Moise, 
nici cu Ilie,  

nici singuri,  
ci cu Domnul 

Isus.
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PROMOȚIA 2020

PROMOȚIA 2021
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 La aniversarea a 100 de ani de la apariţia Bibliei în traducerea Dumitru Cornilescu, Editura 
Stephanus publică o nouă ediţie a cărţii lui Alexandru Măianu,Viaţa şi lucrarea lui Dumitru Cornilescu cu un 
addendum faţă de ediţia iniţială din 1981, ce cuprinde multe alte detalii interesante despre viaţa şi lucrarea 
lui Dumitru Cornilescu. De asemenea, această ediţie conţine şi relatări inedite din viaţa prinţesei Ralu 
Callimaki, cea care a iniţiat şi coordonat proiectul traducerii bibliei în limba română contemporană, cât şi 
despre viaţa lui Gheorghe Cornilescu, fratele lui Dumitru Cornilescu. Completările conţin date cronologice, 
documente relevante, scrisori şi fotografii rare.

 De asemenea cu ocazia acestei aniversări Editura Stephanus a reeditat cartea Ce-mi mai lipseste? de 
Dumitru Cornilescu şi are în lucru de acelaşi autor, două cărţi şi două broşuri. Pe lângă acestea editura va 
publica şi o biografie a prinţesei Ralu Callimaki. 

 Pentru comenzi puteţi suna la nr. 0748 065 431 sau online pe site-ul www.stephanus.ro

„CENTENARUL - DUMITRU CORNILESCU“ 
100 de ani de la traducerea Bibliei în limba română 

modernă, 1921-2021
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În	data	de	13	august	2021	a	avut	loc,	în	com.	
Dumbrăveni,	jud.	Suceava,	evenimentul	intitulat	
”Centenar	Cornilescu	-	100	de	ani	de	la	traducerea	
Bibliei,	versiunea	Dumitru	Cornilescu”,	organizat	

de	Primăria	com.	Dumbrăveni,	în	colaborare	cu	
reprezentanţii	cultelor	religioase	din	localitate,	respectiv	
ortodocşi,	penticostali,	baptişti,	creştini	după	Evanghelie,	
adventişti	şi	Oastea	Domnului.	

Din	partea	Bisericii	Creştine	după	Evanghelie	din	
România	au	susţinut	prelegeri	fratele	Dr.	Liviu	Mitrea,	
din	Bucureşti,	despre	„Modul	cum	Dumnezeu	a	guvernat	
scrierea,	transcrierea	şi	traducerea	Bibliei”,	şi	fratele	
Ioan	Asaftei,	din	Botoşani.	

 Virgil ACHIHAI

Duminică,	15	mai	2021,	la	Adunarea	din	
Mioveni,	jud.	Argeş,	au	mărturisit	credinţa	
în	Domnul	Isus	Hristos	în	apa	botezului	
doi	fraţi.	Domnul	să-i	binecuvânteze,	să-i	

întărească	şi	să-i	păzească.	Tinerii	au	slăvit	pe	Dumnezeu	
prin	cântări	de	laudă.	

Au	slujit	din	Cuvântul	Domnului	fraţii	Dan	Bădulescu,	
Patrick	McBain,	David	Oprescu.

Au	depus	marturia	naşterii	din	nou	în	apa	
botezului	4	persoane	din	Biserica	Providenţa	
din	Suceava,	în	08	August	2021.	Botezurile	au	
avut	loc	în	prezenţa	multor	martori,	o	parte	

din	ei	încă	nepredaţi	Domnului,	care	au	ascultat	mesajul	
Evangheliei.	

Au	oficiat	botezurile	fraţii	prezbiteri	Valentin	Hrhoriciuc	
şi	Andy	Worsop.

	Cornel	HAUREŞ

Eveniment Centenar Cornilescu

Botez Mioveni, Argeş

Botez Providenţa, Suceava

Calea	Credinţei,	nr.	438,	iulie	-	august	2021	  17



Comisia	Naţională	de	
Tineret,	Adolescenţi,	
Copii,	a	organizat	la	Sibiu	
în	perioada	28-31	iulie	

2021,	un	curs	de	filmare-editare,	
montaj.

Cursul	a	fost	organizat	cu	ajutorul	
echipei	de	la	Radio	Armonia	din	Iaşi,	
şi	prin	aportul	deosebit	al	fratelui	
Mircea	Pătrăşescu	din	Bucureşti,	
cu	o	vastă	experienţă	în	domeniul	
media.

Sediul	Asociaţiei pentru 
Educarea Copiilor	din	Sibiu	a	
fost	o	binecuvântare	pentru	cei	
30	de	participanţi	care	au	dorit	
să-şi	îmbunătăţească	cunoştinţele	
teoretice	şi	practice	în	tainele	video-
ului,	o	slujire	specială	şi	importantă	
atât	pentru/în	Biserică	cât	şi	pentru	
comunitatea	de	credincioşi	şi	nu	
numai.

Legat	de	această	slujire,	am	constatat	
că	sunt	Biserici	aflate	într-un	
stadiu	avansat	privind	filmarea	şi	
transmiterea	online,	sunt	Biserici	
într-o	fază	incipientă	şi	sunt	Biserici	

care	îşi	doresc	să	dezvolte	această	
lucrare	de	slujire	pentru	frăţietate.

Nu	mai	este	nici	un	secret	faptul	că,	
Bisericile	care	sunt	într-un	stadiu	
avansat	în	ce	priveşte	filmarea,	
transmiterea	online,	au	fost	şi	sunt	
o	binecuvântare	pentru	Bisericile	
mai	mici,	pentru	fraţi	şi	surori	din	
străinătate	şi	chiar	şi	pentru	semeni	
de-ai	noştri.

Mulţi	dintre	noi	am	auzit	şi	citit	
mărturii	frumoase	din	partea	
celor	care	au	putut	urmări	online	
Cuvântul	Domnului	în	perioada	în	
care	Bisericile	au	fost	închise	şi	nu	
numai.

Concluzia	unanimă	a	participanţilor	
prezenţi	la	acest	curs	a	fost	că	
Bisericile	trebuie	să	înţeleagă	
vremurile	pe	care	le	traversăm	
cu	toţii	şi	că	trebuie	să	se	implice	
tot	mai	mult	în	vederea	creşterii	
prezenţei	în	mediul	online,	un	mediu	
în	care	ar	trebui	să	se	regăsească	
tot	mai	mult	şi	mai	clar	mesajul	
Cuvântului	lui	Dumnezeu.

Luăm	în	calcul	organizarea	unor	
cursuri	şi	la	nivelul	Comunităţilor	
Zonale,	dacă	vor	apărea	solicitări	
între	timp.

Comisia	de	Tineret,	Adolescenţi,	
Copii,	continuă	deasemenea	să	
dezvolte	proiectul	mass-media	la	
nivel	naţional,	proiectul	LikeHim.	
Astfel	că,	în	fiecare	vineri	seara	de	
la	orele	20.00,	vom	continua	să	
transmitem	materiale	creştine	online	
pe	canalul	youtube:	www.youtube.
com/c/LikeHim.	Mai	multe	informaţii	
puteţi	solicita	Comisiei	Zonale	de	
Tineret,	Adolescenţi,	Copii.

Ne	rugăm	lui	Dumnezeu	ca	El	să	ne	
lumineze	şi	să	ne	călăuzească	tot	mai	
mult	în	dezvoltarea	acestei	noi	slujiri.

Soli	Deo	Gloria!	

	Au	consemnat,
Dan Mitrea

Daniel Alexandrescu

Informare 
Comisia Tineret, Adolescenţi, Copii
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Duminică,	18	iulie	2021,	la	Adunarea	din	
Târgovişte	a	avut	loc	un	botez	nou-
testamentar.

Mesajele	biblice	au	fost	transmise	de	
fraţii	Vasile	Cojocaru	şi	Virgil	Achihai	care	au	efectuat	
şi	actul	botezului	nou-testamentar.

Aceia	care	L-au	mărturisit	pe	Domnul	Isus	Hristos	
în	apa	botezului	sunt	membri	ai	Comunităţii	din,	
com.	Bucşani,	jud.	Dâmboviţa,	filie	a	Adunării	din	
Târgovişte.

	Virgil	ACHIHAI

Pe	data	de	15	august	2021,	în	Biserica	Creştină	
după	Evanghelie	„Speranţa”	din	Mărăşeşti,	a	
avut	loc	un	botez	nou-testamentar.	

Mulţumim	lui	Dumnezeu	pentru	harul	Său!

	Gheorghiţă	CODREANU

Botez Adunarea din Târgovişte

Botez „Speranţa” Mărăşeşti

În	data	de	25.07.2021,	a	avut	loc	un	botez	nou-
testamentar	în	loc.	Racoş,	jud.	Braşov.	Botezul	
s-a	desfăşurat	în	aer	liber,	în	lacul	de	Smarald	din	
localitate,	aşa	că	Eunice,	Salomea	si	Estera	Vitalie	

au	spus	DA	pentru	Domnul	Isus	în	prezenţa	a	unei	
numeroase	asistenţe.	Localnicii,	aproximativ	200,	au	
făcut	din	acest	eveniment,	„o	sărbătoare",	prin	prezenţa	
lor.	Slavă	Domnului	că	şi	azi	Cuvântul	Său	are	putere	de	
transformare.

Fapte 2:38... şi fiecare să fie botezat...

	Vasile	ANGHEL

Botez Racoş, Braşov
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Bucuria	bisericii	Elim	din	Sighet	a	fost	dublă	
duminică,	01	August	2021:	dimineaţa,	in	aer	liber	
din	spaţiul	oferit	de	Tabara	Speranta	pentru	
viitor	au	oficiat	botezul	la	2	tineri	in	asistenta	a	

aprox	300	de	martori.	Botezul	a	fost	oficiat	de	fr	Cristian	
Ardelean	din	partea	Bisercii	Elim,	iar	rugăciune	a	fost	
rostită	de	inimosului	veteran	al	slujirii	în	zonă	-	fratele	
Mircea	Pricop.	La	final	s-a	servit	o	masă	de	dragoste	oferită	
tuturor	participanţilor.

În	după	amiaza	aceleiaşi	zile	a	avut	loc	Festivitatea	
de	absolvire	a	Colegiului	Biblic	Naţional	din	zona	
Maramureşului.	Bucuria	a	fost	mare	la	programul	bisericii	
culminat	cu	o	masa	de	părtaşie.	Fratii	tineri	gata	de	slujire,	
dar	şi	fraţi	la	apusul	slujirii	timp	de	5	ani	au	lucrat	împreuna	
cu	bucuriei	asimilarea	Cuvântului	lui	Dumnezeu!	

Domnul	să-i	binecuvânteze!

Botez şi festivitate Biserica din Sighet

La	Biserica	Golgota	din	Piatra	Neamţ,	în	data	
de	08	August	2021a	avut	loc	festivitatea	
de	absolvire	a	Colegiului	Biblic	Naţional	al	
Bisericii	Creştine	după	Evanghelie.	

Au	fost	oferite	diplome	de	absolvire	celor	ce	au	
dat	testele,	şi	o	diploma	de	participare.	Mulţumim	
fraţilor	şi	surorilor	pentru	perseverenţă	şi	drag	în	
participare.

	Cornel	HAUREŞ

Colegiul Biblic Piatra Neamţ
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Botez 
Biserica din 
Prelipca

Evanghelizare în 
aer liber 
Biserica din 
Negostina

Echipa de slujire 
Biserica din Vatra 

Dornei
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Evanghelizarea	cu	cortul	a	început	
în	mai	2008	şi	cu	ajutorul	lui	
Dumnezeu	continuă	în	vara	2021.	
Până	la	mijlocul	lunii	august	corturi	

au	fost	amplasate	în	peste	55	de	locuri	
unde	oamenii	au	nevoie	de	Salvatorul	
lumii,	Isus	Hristos	(Fapte	4:12),	şi	iertarea	
păcatelor	(Fapte	13:38;	Efeseni	1:7).	

Mii	de	copii	şi	adolescenţi	veneau	la	
programul	lor	biblic	şi	mulţi	necreştini	
au	auzit	Evanghelia	şi	unii	s-au	întors	la	
singurul	Dumnezeu	adevărat	(1	Tesaloniceni	
1:9).	„Rugaţi-vă	totodată	şi	pentru	noi,	ca	
Dumnezeu	să	ne	deschidă	o	uşă	pentru	
Cuvânt”	(Coloseni	4:3).	

Evanghelia	are	putere	chiar	înainte	de	
revenirea	iminentă	a	Domnului	nostru	Isus	
Hristos!

	Paul	WILLIAMS

Evanghelizare cu corturile

Rânduire de noi 
Prezbiteri 
Biserica din 
Văratec
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Dacă se mai pot identifica şi alte persoane, în afară de cele deja menţionate, vă rugăm să ne scrieţi pe adresa redacţiei: 
secretariat.bce@gmail.com.

Rubrică realizată de Bogdan Emanuel Răduţ.

Piedici în calea uitării...  
fotografii din istoria trecută

Pentru creştinii după Evanghelie, părtăşia nu este legată, şi nu se rezumă, doar de lăcaşul de adunare. De aceea, şi timpul 
de relaxare (excursii, ieşiri la pădure, tabere etc) este un motiv bun de părtăşie frăţească. 

Vă prezentăm două mărturii fotografice:

Foto	1	–	Cisnădie, 1928

Sunt prezenţi fraţii Dumitru 
Luncean (Braşov), Gheorghe 

Oprea Teodorescu (Bucureşti), 
Ioan Severa (Sibiu)

Foto	2	 – Braşov

Familia Fritz (la volan) şi 
Sarah Stückemann la un popas 

împreună cu tineri din adunarea 
din Braşov.
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Voi știți că eu, un rob netrebnic,
În ziua când voi fi chemat,
Iehova cel Atotputernic,
Cununa Vieții-mi va fi dat?

Voi știți că-n străluciri de aur,
Voi fi cu sfinții invitat
Și îmi va scoate din tezaur
Comori de har nemeritat?

Ați auzit c-am fost cules
Din cele mai umbrite văi
Și, ca pe frații din Efes,
M-a dus în casă, cu ai Săi?

Eram și eu purtat de vântul
Deșertăciunilor din lume,
Dar Duhul Sfânt mi-a dat Cuvântul
Ce poate-n slavă să mă-ndrume!

Voi știți c-a fost o vreme-n care
De Mielul jertfei nu știam, 
Și, rătăcind în nepăsare,
Făceam ce face-ntregul neam!?

Prin Capadocia sau prin Pont,
Nu mă-ntrebam de veșnicie,
Iar dincolo de orizont,
Nu prea știam ce o să fie!

Când nu Îl rogi pe Cel ce poate
Să-ți scrie numele în Carte,
Te poți trezi-n eternitate,
C-ai mers prin beznă prea departe!

Când ai crezut că ești prea bun
Și n-ai nevoie de iertare,
Din experiență pot să spun
Că asta-i calea spre pierzare!

Nu poți nicicând să împlinești
Standardul sfânt care se cere
Și, dus de Șarpe, te trezești,
Că ai speranțe efemere!

Deschide Biblia și citește,
Să vezi că suntem toți datori,
Dar când te-ntorci ,El te primește
Cu fiii cei risipitori!

O, Doamne, vino cu Lumina
Ce e din veci pe Fața Ta,
Și adu viața în grădina,
Pierdută de Adam cândva!

Ajută-mă în mila Ta,
S-ascult chemările cununii,
Și-n drumul meu să pot păstra ,
Iubirea cald-a lui Rabuni!

O CUNUNĂ ...

VALENTIN GIUROIU


